

Montana

Montana System

DA / EN / DE

Design by Peter J. Lassen

KUNDEINFORMATION
CONSUMER INFORMATION
VERBRAUCHERINFORMATION

Montana Furniture

Akkerupvej 16, DK-5683 Haarby, Denmark • T +45 6473 3211

montanafurniture.com

Tillykke. Du har valgt et bæredygtigt produkt, der kan holde i generationer.

MAKING ROOM FOR PERSONALITY – SIDEN 1982

Montana Furniture A/S producerer møbler og opbevaringsløsninger formgivet af Peter J. Lassen i 1982. Montana Systemet er industrielt fremstillede produkter, lakeret med vandbaseret højresistent UV-kvalitetslak, der tilbydes i 42 farver til indendørs brug.

Montana Systemet har tradition for lang levetid, sikret bl.a. gennem konstruktions- og kvalitetskontrol. Ved korrekt montering og anvendelse og brug af Montana produkter under normale omstændigheder og efterfulgte anbefalinger omkring belastning, yder Montana Furniture A/S 10 års holdbarhedsgaranti for konstruktion, bevægelige dele samt for funktionsdygtighed.

PAS GODT PÅ DIT NYE MØBEL

Lak- eller fineroverflader rengøres ved brug af en ren, tør klud eller med en klud hårdt opvredet i rent vand med omgående eftertørring med en ren, tør klud. Genstridige pletter kan eventuelt fjernes med dråber af koncentreret opvaskemiddel, hvorefter overfladen aftørres med en hårdt opvredet klud. Pletter, der ikke umiddelbart kan vaskes af, fjernes med en klud hårdt opvredet i vand tilsat flydende rengøringsmiddel (maks. 1 tsk. til 1 l vand), hvorefter overfladen omgående aftørres med en ren, tør klud. Prøv i tvivlstilfælde på et ikke-synligt sted, da visse produkter kan skade lakken/fineren. Som alternativ til rengøringsmidler kan der med fordel anvendes en mikrofiberklud.

Visse kemikalier, blæk samt stærkt farvende frugtsaft kan give misfarvning, hvis de sidder i længere tid på pladen, fordi farvepigmenterne binder sig til overfladen. Brug ALDRIG sprit (eller andre opløsningsmidler), ståluld, skurepulver, lignende midler med slibeeffekt eller rengøringsmidler, der afsætter en hinde på overfladen, f.eks. brun sæbe.

OBS! Gummidupper under bordtelefoner, lommeregnere og lignende indeholder ofte blødgøringsmiddel, som ved længere tids kontakt med overfladen kan gå i forbindelse med lakken/fineren og derved ødelægge denne. Olierede genstande må ikke stilles direkte på eller i modulet, da olien kan gå i forbindelse med lakken/fineren og derved ødelægge denne.

PRODUCERET MED OMTANKE FOR DIG OG MILJØET

Dansk Indeklima Mærkning er en frivillig mærkningsordning, som giver forbrugere og bygningsansvarlige dokumentation for bl.a. lugtgener og afgangstid. Det gør det nemmere at vælge produkter med lav afgang og dermed færre gener i hjemmet og på arbejdspladsen.

VIDENSKABEN BAG INDEKLIMAMÆRKNINGEN

For at bestemme de indeklimatelevante værdier er der af Teknologisk Institut foretaget en kemisk og sensorisk (lugt-) undersøgelse af tilfældigt udvalgte Montana-emner lakeret i farven White. Den kemiske analyse af afgangningen er foretaget i et klimakammer. Måleprogrammet er fastlagt ud fra lakproducentens oplysninger samt erfaring fra tidligere prøvninger. Den sensoriske bestemmelse er foretaget af Teknologisk Institut med et utrænnet panel på ca. 20 personer, som uafhængigt har bedømt lugtens intensitet og acceptbarhed.

Den indeklimatelevante tidsværdi er efterfølgende bestemt som tiden, indtil de afgørende enkeltstoffer omregnet til koncentration i standardrum på 30 m² er under den halve tærskelværdi for lugt eller irritation. Tidsværdien for Montana er 10 døgn (øverste grænse for reoler er 90 døgn). Indeklimamærket er et udtryk for, at den overvejende del af befolkningen ikke vil opleve allergiske reaktioner eller finde lugten generende efter en periode på 70 døgn (indeklimatelevante tidsværdi) hos slutbrugeren. Montanas møbler indeholder ingen biocidholdige produkter med henblik på en desinficerende virkning.



STYRKE OG HOLDBARHED

Montana System opbevaring er testet i overensstemmelse med EN 14073-2 Office Furniture. Storage Furniture. Safety Requirements.

REPARATIONER

Bevægelige dele kan udskiftes. Reservedele kan bestilles gennem vores forhandlere. Der medfølger montagebeskrivelse til reservedele. Alle reklamationer SKAL gå gennem den forhandler, hvor møblet er købt.

BORTSKAFFELSE

Moduler skal ved kassation nedbrydes på følgende måde:

- MDF til forbrænding
- Stål og aluminiumsdele skal sendes til genbrug

ADVARSLER

Moduler i bredde *12 (69,6 cm) uden en fast lodret skillevæg med ophæng må max belastes med 10 kg. Modultop, bund og hylder i bredde *12 (69,6 cm) uden lodret skillevæg må max belastes med 3 kg, for at undgå nedbøjning. Montering af støttesarg SS10 øger belastningsmax. til 10 kg. Montering af ben og hjul på moduler *12 (69,6 cm) og *14 (81,8 cm) uden støttesarg er på eget ansvar og uden garanti fra Montana.

Maks. Belastning af ben er 50 kg.

SIKKERHED

⚠ WARNING		
	Children have died from furniture tipover. To reduce the risk of furniture tipover: - ALWAYS install anti-tip device provided. - NEVER put a TV on this product. - NEVER allow children to stand, climb, or hang on any drawers, doors, or shelves. - NEVER open more than one drawer at a time. - DO NOT defeat or remove the drawer interlock system; it is an important stability and safety system. - Place heaviest items in the lowest drawers.	DO NOT remove the interlock system except for maintenance as shown. NEVER use the unit without the interlock installed following the instructions.
	 <i>This is a permanent label. Do not remove!</i>	Ensure that one drawer is fully closed before opening another.



Congratulations! You have chosen a sustainable product that can last for generations.



MAKING ROOM FOR PERSONALITY – SINCE 1982

Montana Furniture A/S produces furniture and storage solutions conceived by Peter J. Lassen in 1982. The Montana System comprises industrially manufactured products, coated with water-based, highly durable, quality UV lacquer, available in 42 colours for indoor use.

The Montana System has a tradition of long service life; design and quality controls help to ensure this. For correctly mounted Montana products, and deployment and use under normal circumstances in line with the load recommendations, the Montana Furniture A/S ten-year guarantee covers design, moving parts and functionality.

LOOKING AFTER YOUR NEW FURNITURE

Clean painted or veneer surfaces with a clean, dry cloth, or use a cloth wrung out in clean water and then immediately wipe dry with a clean, dry cloth. Any stubborn stains can be removed with drops of concentrated detergent; then wipe the surface with a slightly damp cloth. For stains that do not wash off, wipe with a cloth wrung out in water with added liquid detergent (max. 1 teaspoon to 1 l of water). Then immediately wipe the surface with a clean, dry cloth. If in doubt, test on an inconspicuous part first, as some products may damage the lacquer/veneer. A microfibre cloth can be a good alternative to detergents.

Certain chemicals, ink and strongly coloured fruit juice may cause discoloration if left on the board for a long time, as the colour pigments bind to the surface. NEVER use alcohol (or any other solvents), steel wool, scouring powder, similar agents with abrasives, or cleaners that leave a film on the surface, such as brown soft soap.

NOTE: Rubber pads under desktop phones, calculators and the like often contain softening agent that can bond with and damage the surface lacquer/veneer after prolonged contact. Oiled objects must not be placed directly on or in the module, as the oil can bond with and damage the lacquer/veneer.

MANUFACTURED WITH CONSIDERATION FOR YOU AND THE ENVIRONMENT

Danish indoor climate labelling is a voluntary labelling scheme, providing users and facilities managers with documentation of odours and off-gassing periods, etc. This makes it easier to choose products with low off-gassing, making home and workplace environments more pleasant.

THE SCIENCE BEHIND THE INDOOR CLIMATE LABEL

To determine the values relevant to the indoor climate, a chemical and sensory (olfactory) study was performed on randomly selected Montana items painted in the colour White.

The chemical analysis of the degassing was performed in a climate chamber. The measurement programme was determined on the basis of the paint manufacturer's information and on experiential results from previous testing procedures. The sensory determination was performed by Technological Institute using an untrained panel of approximately 20 people who individually assessed the olfactory intensity and acceptability.

The time values relevant to indoor climate were subsequently determined as the length of time until the decisive individual substances (converted to a concentration within a standard space of 30 m²) are less than half of the threshold value for odour or irritation. The time value for Montana is 10 days (1680 hours). The maximum limit for shelving is 90 days (2160 hours). The indoor clima-

te label indicates that the vast majority of the population will not experience allergic reactions or perceive the smell to be a nuisance after 70 days (time value relevant to the indoor climate) at the end-user's.

STRENGTH AND DURABILITY

Montana System storage solutions are tested in accordance with EN 14073-2 Office Furniture. Storage Furniture. Safety Requirements.

REPAIRS

Moving parts can be replaced. Spare parts can be ordered through our dealers.
Mounting instructions are included with spare parts. Any complaints MUST be addressed via the dealer where the furniture was purchased.

DISPOSAL

For disposal, modules must be dismantled as follows:

- MDF for incineration
- Steel and aluminium parts must be sent for recycling

WARNINGS

Units in width *12 (69,6 cm) wall mounted without vertical divider have a maximum load of 10 kg. Unit tops, bottoms and shelves in width *12 (69,6 cm) without a vertical divider must maximum be loaded with 3 kg to avoid bending. Mounting a support rail SS10 increases the max load to 10 kg. Retrofitting of legs and castors on units *12 (69,6 cm) and *14 (81,8 cm) without a support rail, is at your own risk and without guarantee from Montana.

Max load capacity of legs 50 kg.

SAFETY

⚠ WARNING		
	Children have died from furniture tipover. To reduce the risk of furniture tipover: - ALWAYS install anti-tip device provided. - NEVER put a TV on this product. - NEVER allow children to stand, climb, or hang on any drawers, doors, or shelves. - NEVER open more than one drawer at a time. - DO NOT defeat or remove the drawer interlock system; it is an important stability and safety system. - Place heaviest items in the lowest drawers.	DO NOT remove the interlock system except for maintenance as shown. NEVER use the unit without the interlock installed following the instructions.
	 <i>This is a permanent label. Do not remove!</i>	Ensure that one drawer is fully closed before opening another.



Herzlichen Glückwunsch! Sie haben sich für ein nachhaltiges Produkt entschieden, das Generationen überdauern kann.



MAKING ROOM FOR PERSONALITY – SEIT 1982

Montana Furniture A/S produziert Möbel und Aufbewahrungslösungen nach einem Design von Peter J. Lassen aus dem Jahre 1982. Das Montana System umfasst industriell hergestellte Produkte in 42 Farben für die Verwendung in Innenräumen, die mit hochresistentem wasserbasierten UV-Lack lackiert sind.

Das Montana System zeichnet sich traditionell durch eine lange Lebensdauer aus, die u. a. durch Konstruktions- und Qualitätskontrollen gewährleistet wird. Bei korrekter Montage und Nutzung der Montana Produkte unter normalen Bedingungen und Einhaltung der Empfehlungen hinsichtlich Belastung leistet Montana Furniture A/S 10 Jahre Haltbarkeitsgarantie auf Konstruktion, bewegliche Teile und Funktionsfähigkeit.

PASSEN SIE GUT AUF IHR NEUES MÖBELSTÜCK AUF

Lack- und Furnieroberflächen werden mit einem sauberen, trockenen Lappen oder mit einem in klarem Wasser hart ausgewrungenen Lappen und sofortigem Nachtrocknen mit einem sauberen, trockenen Lappen gereinigt. Hartnäckige Flecken lassen sich ggf. mit einigen Tropfen Spülmittelkonzentrat entfernen, wonach die Oberfläche mit einem hart ausgewrungenen Lappen getrocknet wird. Flecken, die sich nicht unmittelbar entfernen lassen, werden mit einem in Wasser mit flüssigem Reinigungsmittel (max. 1 TL auf 1 Liter Wasser) hart ausgewrungenen Lappen entfernt, wonach die Oberfläche umgehend mit einem sauberen, trockenen Lappen nachgetrocknet wird. Probieren Sie dies in Zweifelsfällen auf einer nicht sichtbaren Stelle aus, da gewisse Produkte den Lack/das Furnier beschädigen können. Als Alternative zu Reinigungsmitteln eignet sich auch ein Mikrofasertuch.

Manche Chemikalien, Tinte und stark färbende Fruchtsäfte können, falls sie sich längere Zeit auf der Oberfläche befinden, Verfärbungen verursachen, da die Farbpigmente in die Oberfläche eindringen. Verwenden Sie NIE Spiritus (oder andere Lösungsmittel), Stahlwolle, Scheuerpulver und ähnliche Schleifmittel oder Reinigungsmittel wie z. B. Schmierseife, die auf der Oberfläche einen Film hinterlassen.

ACHTUNG! Gummifüße unter Telefonen, Taschenrechnern u. Ä. enthalten häufig Weichmacher, die bei längerem Kontakt mit der Oberfläche in den Lack/das Furnier eindringen und ihn/es dadurch beschädigen können. Ölhaltige Gegenstände dürfen nicht unmittelbar auf oder in das Modul gestellt werden, da das Öl in den Lack/das Furnier eindringen und ihn/es dadurch beschädigen kann.

HERGESTELLT MIT RÜCKSICHT AUF SIE UND DIE UMWELT

Dansk Indeklima Mærkning ist ein freiwilliges Kennzeichnungssystem, das Verbrauchern und Gebäudeverantwortlichen Nachweise für u. a. Geruchsbelästigungen und Ausdünstungszeit bietet. Dies erleichtert die Wahl von Produkten mit geringer Ausdünstung und damit weniger Geruchsbelästigung zu Hause und am Arbeitsplatz.

Der wissenschaftliche Hintergrund der Raumklima-Kennzeichnung Zur Bestimmung der für das Raumklima relevanten Werte führt das Dänische Technologische Institut eine chemische und sensorische Untersuchung von zufällig ausgewählten Montana Modulen, die in der Farbe White lackiert sind, durch.

Die chemische Analyse der Ausdünstung erfolgt in einer Klimakammer. Das Messprogramm wird nach den Angaben des Lackproduzenten sowie Erfahrungen von früheren Tests festgelegt. Die

sensorische Bestimmung führt das Dänische Technologische Institut mit einem Panel aus ca. 20 nicht trainierten Personen durch, die Intensität und Akzeptanz des Geruchs unabhängig voneinander bewerten.

Der für das Raumklima maßgebliche Zeitwert wird anschließend bestimmt als die Zeit, innerhalb der die Werte der entscheidenden Einzelstoffe umgerechnet auf die Konzentration in einem 30 m² großen Standardraum unter der Hälfte des Schwellenwerts für Geruch und Irritation liegen. Der Zeitwert für Montana beträgt 10 Tage (die Obergrenze für Regale beträgt 90 Tage). Die Raumklima-Zeichen ist Ausdruck dafür, dass der überwiegende Teil der Bevölkerung keine allergischen Reaktionen erleben wird bzw. den Geruch nach einem Zeitraum von 70 Tagen (für das Raumklima maßgeblicher Zeitwert) beim Endverbraucher nicht als störend empfindet.

BELASTBARKEIT UND HALTBARKEIT

Die Aufbewahrungslösungen des Montana Systems sind gemäß dem Standard EN 14073-2 Office Furniture getestet. Storage Furniture. Safety Requirements.

REPARATUREN

Bewegliche Teile sind austauschbar. Ersatzteile können durch unsere Händler bestellt werden. Den Ersatzteilen ist eine Montageanleitung beigelegt. Sämtliche Reklamationen MÜSSEN an den Händler gerichtet werden, bei dem das Möbelstück gekauft wurde.

ENTSORGUNG

Module sind folgendermaßen zu entsorgen:

- MDF gehört in die Müllverbrennung
- Stahl- und Aluminiumteile sind dem Recycling zuzuführen

WARNUNG

Elemente in der Breite *12 (69,6 cm) mit Aufhängung ohne senkrechte Trennwand dürfen insgesamt mit nur 10 kg. belastet werden. Böden, Unter- und Oberseiten in der Breite *12 (69,6 cm) ohne senkrechte Trennwände darunter dürfen bis max 3 kg. belastet werden um nach unten Biegen zu vermeiden. Die Montage einer Stützzarge SS10 erhöht die Belastungsgrenze bis 10 kg. Montage der Beine/Rollen auf Elementen *12 (69,6 cm) und *14 (81,8 cm) ohne Stützzarge, ist auf eigene Gefahr und ohne Garantie von Montana.

Die Beine dürfen mit max. 50 kg belastet werden.

SICHERHEIT

⚠ WARNING		
	Children have died from furniture tipover. To reduce the risk of furniture tipover: - ALWAYS install anti-tip device provided. - NEVER put a TV on this product. - NEVER allow children to stand, climb, or hang on any drawers, doors, or shelves. - NEVER open more than one drawer at a time. - DO NOT defeat or remove the drawer interlock system; it is an important stability and safety system. - Place heaviest items in the lowest drawers.	DO NOT remove the interlock system except for maintenance as shown. NEVER use the unit without the interlock installed following the instructions.
	 <i>This is a permanent label. Do not remove!</i>	Ensure that one drawer is fully closed before opening another.

